
PROTOKÓŁ NR XLII/2018

z XLII sesji Rady Miasta i Gminy Margonin, odbytej w dniu 22 lutego 2018 r.

w sali sesyjnej Urzędu Miasta i Gminy Margonin
 

Ad/ 1. Otwarcie i stwierdzenie prawomocności obrad.

Przewodniczący  Rady  Jerzy  Toboła  o  godz.  16.00
 

dokonał  otwarcia  oraz  przywitał
uczestników XLII Sesji Rady Miasta i Gminy Margonin.
Przewodniczący Rady poinformował, że według listy na sali obecnych jest 13 Radnych, co
wobec  ustawowego  składu  Rady  wynoszącego  15  osób  stanowi  quorum pozwalające  na
podejmowanie prawomocnych uchwał.
Lista obecności Radnych stanowi załącznik nr 1 do Protokołu.
Ponadto podczas sesji obecnych było również 10 Sołtysów (w tym 2 Sołtysów Radnych).
Lista obecności Sołtysów stanowi załącznik nr 2 do Protokołu.
W sesji uczestniczyli także zaproszeni goście. wg listy obecności.
Lista obecności zaproszonych gości stanowi załącznik nr 3 do Protokołu.

Ad/ 2. Zatwierdzenie porządku obrad.
Przewodniczący Rady Jerzy Toboła odczytał proponowany porządek obrad XLII sesji:
„1. Otwarcie i stwierdzenie prawomocności obrad.
2. Informacje nt. porządku obrad.
3. Przyjęcie protokołu z XLI sesji Rady Miasta i Gminy Margonin. 
4. Interpelacje i zapytania Radnych Rady Miasta i Gminy Margonin.
5. Informacja nt. odbytych posiedzeń Komisji Rady.
6. Informacje nt. działalności Burmistrza w okresie międzysesyjnym.
7. Podjęcie uchwał w sprawie:
A/ zasad udzielania dotacji na prace konserwatorskie, restauratorskie lub roboty budowlane
przy zabytku wpisanym do rejestru zabytków,
B/ zmiany uchwały budżetowej na rok 2018, 
C/ zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta i Gminy Margonin na lata 2018-2022,
D/ wynajęcia w drodze bezprzetargowej nieruchomości gruntowej w Margoninie,
8. Wolne głosy.
9. Zakończenie sesji.”.

Przewodniczący Rady zapytał, czy są uwagi do przedstawionego porządku obrad?
Uwag i pytań nie zgłoszono.
Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie proponowany w całości porządek obrad XLII
sesji Rady Miasta i Gminy Margonin.
Wynik głosowania:

ZA PRZECIWNYCH WSTRZYMUJĄCYCH
13 0 0

Porządek obrad stanowi załącznik nr 4 do Protokołu.

Ad/ 3. Przyjęcie protokołu z XLI sesji.
Przewodniczący  Rady  poinformował,  że  protokół  z  XLI sesji  został  sporządzony  w
regulaminowym czasie i wyłożony do wglądu w biurze rady.
Przewodniczący zapytał czy Radni zgłaszają uwagi do Protokołu?
Uwag nie zgłoszono.



W związku z powyższym Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie przyjęcie protokołu
XLI sesji Rady:
Wynik głosowania:

ZA PRZECIWNYCH WSTRZYMUJĄCYCH
13 0 0

 
Ad/ 4. Interpelacje i zapytania Radnych 
Radny  A.  Rogacki  –  zapytał,  czy  na  Próchnowskich  Osadach  będzie  robione  coś  przy
przepompowni.
Burmistrz – powiedział, że były rozmowy w tej sprawie z Radną D. Strychalską i Panem D.
Górką. Musi być nowa pompa.
Radny A. Rogacki – zapytał, czy jest możliwość aby wpłynąć na mieszkańców Czesławic
żeby nie wrzucali różnych rzeczy do kanalizacji, których nie powinno się wrzucać?
Burmistrz – odpowiedział, że nie tylko tam wrzucane są różne rzeczy. W Margoninie ostatnio
był wrzucony materac. Wiele rzeczy ludzie wrzucają do studzienek kanalizacyjnych, których
nie powinni wrzucać. Zostanie w tej sprawie wysłana informacja do Gminy Gołańcz, żeby te
informacje były dalej przekazywane. 
Radny W. Janowiak – poprosił o dosypanie kamienia na Próchnowie przy przystanku. 
Burmistrz – zapisał zgłoszona uwagę.

Ad/ 5. Informacja nt. odbytych posiedzeń Komisji Rady.
1. Przewodnicząca  Komisji  Radna  A.  Wegner  odczytała  sprawozdanie  z  posiedzenia
wspólnego  komisji  ds.  społecznych  i  rolniczych  oraz  komisji  ds.  budżetu,  finansów  i
planowania z dnia 22 lutego 2018 r.: „W dniu 19 lutego 2018 r. o godzinie 16:00 w sali
sesyjnej  Urzędu  Miasta  i  Gminy  Margonin  odbyło  się  posiedzenie  w/w  komisji.  W
posiedzeniu  uczestniczyli  Radni,  Burmistrz  oraz  pracownicy  urzędu,  którzy  omawiali
przygotowane projekty uchwał.
Burmistrz zgłosił wniosek formalny o zmianę porządku i wprowadzenie dodatkowego punktu
– projektu uchwały w sprawie  D/ wynajęcia w drodze bezprzetargowej nieruchomości
gruntowej w Margoninie.  Członkowie komisji omówili poszczególne propozycje uchwał
zgłoszonych do programu obrad XLII sesji oraz dodatkowy projekt uchwały i zaopiniowali je
pozytywnie. 
Na koniec omówiono bieżące sprawy dotyczące miasta i gminy Margonin.”.
Powyższa informacja stanowi załącznik nr 5 do Protokołu.

2. Zastępca Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej Radny G. Gręda odczytał sprawozdanie z
posiedzenia komisji rewizyjnej z 21 lutego 2018 r. ”W dniu 21 lutego 2018 r. o godzinie
16.00 w siedzibie Przedszkola Samorządowego w Margoninie odbyło się posiedzenie komisji
rewizyjnej,  której  tematem  była  „Ocena  działalności  przedszkola  Samorządowego  w
Margoninie”.
Podczas  posiedzenia  komisji  obecni  byli  członkowie  komisji  oraz  Dyrektor  Przedszkola
Samorządowego w Margoninie Pani Małgorzata Janicka Tomczak.
Pani  Dyrektor  przedstawiła  informacje  na  temat  działalności  i  funkcjonowania  placówki.
Przedstawiła  informację  dotyczącą  inwestycji  i  remontów przeprowadzonych  w budynku
przedszkola oraz oprowadziła i pokazała komisji poszczególne pomieszczenia przedszkola.
Członkowie komisji nie wnieśli uwag do przedstawionych informacji.
Powyższa informacja stanowi załącznik nr 6 do Protokołu.



Ad/ 6. Informacje nt. działalności Burmistrza w okresie międzysesyjnym.
Burmistrz  odczytał  sprawozdanie  Burmistrza  Miasta  i  Gminy  Margonin  z  okresu
międzysesyjnego.
1. Zostały wydane następujące zarządzenia w sprawie:

• zmiany planu finansowego Urzędu Miasta i Gminy Margonin na 2018 r.,
• ogłoszenia  wykazu  nieruchomości  gruntowej  niezabudowanej  przeznaczonej  do

zbycia
w formie przetargu,

• ogłoszenia wykazu nieruchomości przeznaczonej do zbycia w formie przetargu,
• ogłoszenia terminów przeprowadzenia postępowania rekrutacyjnego i postępowania

uzupełniającego w tym terminów składania dokumentów na rok szkolny 2018/2019
do publicznego przedszkola i klas pierwszych publicznych szkół podstawowych,

• ogłoszenia wykazu nieruchomości przeznaczonych do wynajęcia,
• ogłoszenia  wykazu  nieruchomości  przeznaczonych  do  wynajęcia  oraz

wydzierżawienia,
• upoważnienia sekretarza gminy Margonin do prowadzenia spraw gminy,
• upoważnienia  pracownika  urzędu  do załatwiania  indywidualnych spraw z  zakresu

administracji publicznej,
• wyboru oferty złożonej  w ramach otwartego konkursu ofert  na realizację  zadań z

zakresu rozwoju sportu na realizację zadań z zakresu rozwoju sportu na terenie miasta
i gminy Margonin w 2018 roku.

2. Burmistrz uczestniczył w następujących spotkaniach:
• 28.01.2018 r. - Poznań – Wielkopolska Izba Rzemieślnicza – spotkanie noworoczne,
• 30.01.2018 r. - Laskowice – posiedzenie zarządu SGPEO,
• 01.02.2018 r. - jubileusz 90 l. Pani Sabiny Maślanki,
• 02.02.2018 r. - SP Margonin – dzień patrona,
• 02.02.2018 r. - Poznań - Wojewoda Wielkopolski – spotkanie noworoczne,
• 03.02.2018 r. - III memoriał im. Roberta Barteckiego,
• 06.02.2018 r. -  jubileusz 90 l. Pani Kazimiery Kaczmarek,
• 08.02.2018  r.  -  Piła  –  spotkanie  noworoczne  Izby  Gospodarczej  Północnej

Wielkopolski,
• 08.02.2018 r. -  Chodzież Cech Rzemiosł Różnych – spotkanie podsumowujące oraz

uroczystość kolędowo-noworoczna,
• 09.02.2018 r. - Przedszkole Samorządowe Margonin – bal karnawałowy,
• 12.02.2018 r. -  jubileusz 96 l. Pani Lucyny Bonikowskiej,
• 13.02.2018 r. -  jubileusz 96 l. Pana Grzegorza Felskiego,
• 15.02.2018 r. - Szamocin – subregionalny zjazd Wójtów, Burmistrzów, Prezydentów

miast i Starostów organizowany przez Stowarzyszenie WOKISS, 
• 15.02.2018 r. - Komenda Powiatowa Państwowej Straży Pożarnej Chodzież - narada

podsumowująca działalność chodzieskiej Komendy w 2017 roku,
III. Podpisano następujące umowy:
W dniu 6 lutego 2018 r. podpisano umowę na zbycie działki budowlanej w Studźcach. 
Powyższa informacja stanowi załącznik nr 7 do Protokołu.

Ad/ 7. Podjęcie uchwał w sprawie: 

A/ zasad  udzielania  dotacji  na  prace  konserwatorskie,  restauratorskie  lub  roboty
budowlane przy zabytku wpisanym do rejestru zabytków,



M. Nowaczewski przedstawił projekt uchwały. Obecnie uchwała taka istnieje i obowiązuje,
natomiast  ta  uchwała  jest  uchwałą  zmieniająca  i  należy  dopasować  ją  do  poprzedniej
uchwały. 
Przewodniczący Rady zapytał czy są uwagi do przedstawionego projektu uchwały?
Radny A. Rogacki – zapytał, jaka kwota jest przeznaczona na to?
Zastępca burmistrza – powiedział, że to jest to każdorazowo rozstrzygane na wniosek.
Wiceprzewodnicząca  Rady  B.  Kończak  –  zapytała,  gdzie  dany  zabytek  powinien  być
wpisany, żeby mógł dostać dofinansowanie.
M.  Nowaczewski  –  powiedział,  że  to  jest  uchwała,  która  dotyczy  dotacji  wpisanych  do
rejestru zabytków prowadzonego przez Wojewodę.
Zastępca Burmistrza – dodał, że Pani Radnej chodzi o to, czy prywatne zabytki mogą liczyć
na dofinansowanie. Zastępca dodał, że nie pamięta, żeby kiedykolwiek była podejmowana
decyzja o wsparciu i udzieleniu dotacji prywatnemu zabytkowi.
Wiceprzewodnicząca Rady B. Kończak – powiedziała, że nie chodzi już o odnowienie, ale o
zabezpieczenie  jednego  takiego  miejsca  w  Margoninie.  Jest  to  wieżyczka  przy  ul.  K.
Jankowskiego. Ta wieżyczka pęka. Chodzi o samo zabezpieczenie tego miejsca.
Więcej uwag i pytań nie zgłoszono.
Przewodniczący  Rady  dodał,  że  uchwała  została  omówiona  podczas  posiedzenia  komisji
wspólnej.
Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie w/w projekt uchwały:
Wynik głosowania:

ZA PRZECIWNYCH WSTRZYMUJĄCYCH
13 0 0

Uchwała nr XLII/481/2018 stanowi załącznik nr 8 do Protokołu.

B/ zmiany uchwały budżetowej na rok 2018, 
Skarbnik Gminy D. Bogacz przedstawiła projekt uchwały.
1.Zwiększa się plan dochodów ogółem kwotę 520.544,- zł, w tym:
· dotacja celowa na zadanie zlecone w kwocie 1.500,- zł (85215 § 2010) na sfinansowanie
wypłat dodatków energetycznych,
· dotacja celowa w ramach programów finansowanych z udziałem środków europejskich w
kwocie
896.725,35  zł  (80104  §  6207)  nie  otrzymanych  w 2017  roku  na  realizację  projektu  pn.
„Adaptacja
i rozbudowa Przedszkola Samorządowego w Margoninie”,
· zmniejszenie planu z tytułu sprzedaży gruntów o kwotę 295.529,35 zł (70005 § 0770),
· zmniejszenie subwencji ogólnej w cz. oświatowej o kwotę 82.152,- zł (75801 § 2920) po
uchwaleniu budżetu państwa.
2. Zwiększa się plan wydatków gminy o kwotę 520.544,- zł, w tym:
· Rybołówstwo i rybactwo – o kwotę 44,- zł odsetki od składek ZUS,
· Transport i łączność- o kwotę 209.000,- zł:
- Przebudowa drogi gminnej nr 198063P w miejscowości Sypniewo -242.000,- zł,
- Przebudowa drogi gminnej nr 198027P Kowalewo-Tereska-Próchnowo- 67.000,- zł,
w celu uzupełnienia w związku z wyższymi ofertami niż kwoty planowane.
- zmniejszenie wartości zadania „Budowa chodników na terenie osiedla w Margoninie” o
kwotę 100.000,- zł.
· Administracja publiczna -o kwotę 200.000,- zł – na zadanie „Termomodernizacja budynków
użyteczności publicznej -USC” ,
·  Pomoc  społeczna-  o  kwotę  1.500,-  zł-  środki  z  dotacji  na  wypłatę  dodatków
energetycznych,



· Gospodarka komunalna i ochrona środowiska- o kwotę 100.000,- zł – dokapitalizowanie
spółki ZUK Margonin,
· Kultura i ochrona dziedzictwa narodowego - o kwotę 10.000,- zł, zwiększenie środków na
wydatki bieżące na świetlice wiejskie.
Dokonuje się przesunięć pomiędzy paragrafami i rozdziałami w dziale 750 i 801.
Przewodniczący Rady zapytał czy są uwagi do przedstawionego projektu uchwały?
Uwag i pytań nie zgłoszono.
Przewodniczący  Rady dodał,  że  uchwała  została  omówiona  podczas  posiedzenia  komisji
wspólnej.
Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie w/w projekt uchwały:
Wynik głosowania:

ZA PRZECIWNYCH WSTRZYMUJĄCYCH
13 0 0

Uchwała nr XLII/482/2018 stanowi załącznik nr 9 do Protokołu.

C/ zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta i Gminy Margonin na lata 2018-
2022,
Skarbnik Gminy D. Bogacz przedstawiła projekt uchwały.
Zmienia się Wieloletnią Prognozę Finansową Miasta i Gminy Margonin na lata 2018 – 2022
obejmująca  dochody  i  wydatki  bieżące,  dochody  i  wydatki  majątkowe,  wynik  budżetu,
przeznaczenie nadwyżki lub sposób finansowania deficytu, przychody i rozchody budżetu,
kwotę  długu  oraz  sposób  sfinansowania  spłaty  długu  zgodnie  z  załącznikiem Nr  1  oraz
zmienia się wieloletnie przedsięwzięcia finansowe zgodnie z załącznikiem Nr 2 do niniejszej
uchwały, a zał. Nr 2 otrzymuje brzmienie zał. Nr 2 do niniejszej uchwały. W załączniku nr 1
w części tabelarycznej zmienia zmiany dotyczą 2018 roku i dostosowane są do zgodności z
uchwałą budżetową. W części załącznika nr 2 wykaz przedsięwzięć ulegają zmianie wartości
zadań w związku z ogłoszeniem przetargu i złożeniem ofert przewyższających kwoty planu
budżetowego dokonano zwiększenia planu uchwałą Nr XLI/479/2018 Rady Miasta i Gminy
Margonin  z  dnia  25  stycznia  2018  r.  w  sprawie  zmiany  budżetu  gminy  na  rok  2018
następujących zadań inwestycyjnych:
- „Budowa drogi gminnej w Sułaszewie” o kwotę 600.000,- zł
-”Przebudowa drogi gminnej w Klotyldzinie” o kwotę 650.000,- zł.2.Dokonuje się 
zwiększenia planu zadania inwestycyjnego pn. „Termomodernizacja budynków użyteczności 
publicznej – USC” o kwotę 200.000,- zł.
Przewodniczący Rady zapytał czy są uwagi do przedstawionego projektu uchwały?
Uwag i pytań nie zgłoszono.
Przewodniczący Rady dodał, że uchwała została omówiona podczas posiedzenia komisji 
wspólnej.
Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie w/w projekt uchwały:
Wynik głosowania:

ZA PRZECIWNYCH WSTRZYMUJĄCYCH
13 0 0

Uchwała nr XLII/483/2018 stanowi załącznik nr 10 do Protokołu.

D/ wynajęcia w drodze bezprzetargowej nieruchomości gruntowej w Margoninie,
M. Nowaczewski przedstawił projekt uchwały.
§  1.  Wyraża  się  zgodę  na  wynajęcie  w  drodze  bezprzetargowej,  na  okres  6  lat,  części
nieruchomości  gruntowej  oznaczonej  ewidencyjnie  nr  748/2  w  Margoninie,  będącej  w
użytkowaniu  wieczystym Gminy  Margonin,  na  rzecz  firmy  pn.  Ankora  Spółka  z  o.o.  z
siedzibą ul. Kolejowa 4, 64-830 Margonin.



§ 2. Wykonanie uchwały powierza się Burmistrzowi Miasta i Gminy Margonin.
§ 3. Uchwała wchodzi w życie z dniem podjęcia.
M.  Nowaczewski  dodał,  że  wskazany  obszar  ma  powierzchnię  1360  m2.  Zgodnie  z
wnioskiem zainteresowanego podmiotu teren ten ma być wykorzystywany na cele składowe i
magazynowe.  Stawka za wynajmem zgodnie z zarządzeniem to 0,30 zł za 1 m2. 
Przewodniczący Rady zapytał czy są uwagi do przedstawionego projektu uchwały?
Uwag i pytań nie zgłoszono.
Przewodniczący  Rady  dodał,  że  uchwała  została  omówiona  podczas  posiedzenia  komisji
wspólnej.
Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie w/w projekt uchwały:
Wynik głosowania:

ZA PRZECIWNYCH WSTRZYMUJĄCYCH
13 0 0

Uchwała nr XLII/484/2018 stanowi załącznik nr 11 do Protokołu.

Ad/ 8.   Wolne głosy:  

Radna A. Wegner – zwróciła się do Radnych powiatowych w sprawie remontów i napraw
dróg powiatowych. Radna poprosiła również o wycięcie w całości topoli w Kowalewie.
Radna  powiatowa M. Bereta – odpowiedziała, że drogi będą robione wiosną. 
Radny A. Rogacki – zapytał, czy jest możliwość usunięcia w Lipinach jesiona w Lipinach? 
Burmistrz – powiedział, że należy złożyć wniosek do Starostwa w tej sprawie.
Radna T. Koźlarek – zapytała,  czy będzie coś się działo w związku z fotowoltaiką? Czy
można składać jeszcze wnioski?
Burmistrz  –  odpowiedział,  żeby  w  tej  sprawie  kontaktować  się  z  pracownikiem  urzędu
Panem Kamilem Zagozdą. Burmistrz dodał, że będzie trzeba dopłacić VAT w wysokości 23
% do tego projektu i w związku z tym trzeba powiadomić wszystkich zainteresowanych, że
dojdą takie opłaty, ponieważ nie wszyscy mogą chcieć zgodzić się na takie dopłaty. 
Radny powiatowy W. Burzyński – poprosił  aby posprzątać teren przed starym stadionem
przy mostku, ponieważ były tam robione prace i zostały poobcinane gałęzie i nikt ich nie
sprzątnął stamtąd, a te gałęzie tworzą zator w rzeczce Margonince. 
Burmistrz – powiedział, że prace te wykonywała energetyka, jest to droga wojewódzka, a
rzeczka Margoninka należy do Wód Polskich.
Sołtys S. Laskowska – podziękowała za wsparcie finansowe dla młodzieży i zwróciła uwagę
Radnym powiatowym o remontach dróg powiatowych.
Sołtys Sułaszewa Pani H. Goślińska – podziękowała radnym powiatowym za załatwienie
pozytywnie sprawy i postawienie barierek.
Pani K. Furman – zapytała Przewodniczącego Rady dlaczego kamera musi stać w kącie,
gdzie widać tylko tył głowy, czy to jest wizerunek pokazując wszystko z tyłu?
Przewodniczący  Rady  –  powiedział,  że  od  następnej  sesji  Pan  operujący  kamerą  może
przesunąć się na środek. 
Pani K. Furman – powiedziała, że Przewodniczący jest gospodarzem i odpowiada za całą
sesję. Nie powinno ograniczać się czasu w wolnych głosach mieszkańcom Margonina. Radni
mają słuchać mieszkańców i służyć mieszkańcom, a nie używać mowy nienawiści. Pani K.
Furman zwróciła się z zapytaniem do Pani B. Wicher – redaktor gazety Czas na Margonin z
zapytaniem o artykuł z listopadowego numeru gazety z 2017 roku. Jest artykuł pt.: „Fabryka
daje pracę”. Kto udzielał Pani redaktor takiej informacji? 
Pani  B.  Wicher  – odpowiedziała,  że jest  zleceniobiorcą i  poprosiła  aby zwrócono się  do
Burmistrza o to czy ma odpowiedzieć na to pytanie.
Burmistrz – odpowiedział, że oczywiście.



Pani K. Furman – powiedziała, że nie rozumie takiej odpowiedzi, że Pani redaktor ma pytać
o pozwolenie Pana Burmistrza, aby Pani redaktor mogła odpowiedzieć na pytanie? Pani K.
Furman dodała, że to jest informator, więc powinno trzymać się faktów. Na to wydawane się
publiczne pieniądze i Pani redaktor powinna pisać prawdę, a w tym artykule mija się Pani
redaktor z prawdą. Proszę zapoznać się z dokumentami – decyzjami odnośnie powierzchni i
pisać tak jak jest. Pani K. Furman przedstawiła informację z 2015 roku na temat kosztów
redagowania gazety.  Koszt miesięczny druku gazety to 7000 zł  – Pani Wicher otrzymuje
kwotę  4.300  zł.  Pani  K.  Furman  odniosła  się  do  niewłaściwego  potraktowania  przez
Burmistrza podczas spotkania w sprawie miejscowego planu zagospodarowania terenu wsi
Radwanki.  Nikomu  Burmistrz  nie  ma  prawa  zabronić  przychodzić  i  uczestniczyć  w
zebraniach. Prawo uczestniczenia w zebraniach ma każdy obywatel. Nie mamy prawa głosu,
ale  prawo uczestniczenia  w  zebraniach  lub  spotkaniach  mamy  zawsze.  Pani  K.  Furman
zapytała również kto przekazuje informację do gazety, że zapowiada się krótka sesja. Pani K.
Furman , że miała zaufanie i nie przychodziła na sesje rady do czasu kiedy w gazecie w 2014
roku  pojawił  się  artykuł  że  dzięki  pomysłowi  burmistrza  są  miejsca  na  biznes.  Pani  K.
Furman  odniosła  się  do  zmian  w  planach  studium  i  terenach  zagospodarowania  gminy
Margonin które nastąpiły w ciągu ostatnich kilku lat.  Pani K. Furman powiedziała, że na
stronie internetowej BIP nie było zamieszczonego projektu uchwały pkt.  L tj.  uchwały w
sprawie wyrażenia zgody na obniżenie kapitału zakładowego poprzez umorzenie udziałów w
spółce  pod  firmą  Margonin  Invest  spółka  z  ograniczoną  odpowiedzialnością.  Ponad  to
uchwała ta była czytana z głowy, nic nie było słychać podczas przedstawiania tej uchwały.
Radni podjęli uchwałę, która została wprowadzona do porządku obrad w ostatniej chwili bez
zastanowienia. Nikt nie mógł się z ta uchwałą zapoznać. Wyzbywanie się majątku gminy
wymaga  przemyśleń.  Pani  K.  Furman  złożyła  ustnie  wniosek  formalny  do  protokołu  o
przesłanie projektu ww. uchwały wraz z uzasadnieniem Pani K. Furman nawiązała również
do sprawy przekazania telewizji kablowej w zarządzanie do spółki. 
Pani  J.  Cieślik  –  zwróciła  się  Radnego  Wojewódzkiego  Pana  J.  Kado  o  to,  żeby
interweniować  w sprawie  remontu  drogi  do  Wągrowca,  ponieważ  ta  droga  jest  w  coraz
gorszym  stanie.  Pani  J.  Cieślik  podziękowała  radnym  powiatowym  za  wycięcie  drzew
wzdłuż drogi, zasygnalizowała, że w drodze powiatowej w Żoniu są dwie duże dziury oraz
poprosiła o wycięcie krzaków na drodze z Próchnowa do Żonia. 
Radny wojewódzki J. Kado – odniósł się do remontu drogi w stronę Wągrowca. Powiedział,
że nie ma w tej drodze dziur, ale jest ona bardzo nierówna. W tym roku miał zacząć się
remont  z  Krajenki  do  Pobórki,  niestety  pieniędzy  starczy  tylko  na  remont  drogi  do
miejscowości Wysoka, ponieważ na dalszą cześć drogi nie ma pieniędzy. Prawdopodobnie ta
droga do Wągrowca będzie robiona odcinkami. Będzie dodatkowe 60 mln zł. na remonty
odcinkowe  dróg  w  Województwie.  Pan  J.  Kado  powiedział,  że  w  planie  jest  budowa
chodnika w Próchnowie i poprosił aby Gmina zadeklarowała udział w kosztach jego budowy.
Burmistrz – powiedział, że gmina deklarowała i deklaruje udział w kosztach.
Radny wojewódzki J. Kado – powiedział,  że nie było pisemnej deklaracji  w tej  sprawie.
Należy już złożyć wniosek, ponieważ w planie jest jego budowa. 
Wiceprzewodnicząca Rady B. Kończak - zapytała czy nie można by wyremontować przy
okazji chodnika przy ul. 22 Stycznia?
Radny wojewódzki J. Kado – powiedział, że stara się również o jego zrobienie. W tym roku
będą likwidowane odcinki zakrętów gdzie są jeszcze przejazdy kolejowe. W Margoninie nie
będzie  likwidowany,  ponieważ  nie  są  uregulowane  sprawy  własnościowe  terenu.  Trzeba
będzie notarialnie przekazać te tereny do Województwa i wtedy zostanie wpisane to do planu.
Pan J. Kado odniósł się do podjętych działań w sprawie wypłat odszkodowań za zalania łąk
nad Notecia. Były w tej sprawie organizowane spotkania, w tym protesty rolników. Tematem
tym zajęła  się  Radna  powiatowa  z  Piły.  We wszystkich  gminach  powiatu  pilskiego  i  w



gminach powiatu chodzieskiego (prócz 3 rolników z gminy Chodzież) wszyscy otrzymali
odszkodowania, natomiast w Gminie Margonin 40 rolników nie otrzymało odszkodowań. Co
się stało, że nie zostali o wszystkim zawiadomieni? Gmina straciła ok 250.000-300.000 zł.
Odszkodowania będą dalej  wypłacane i  będzie można występować o te  odszkodowania i
może dałoby się nadrobić coś dla tych rolników. 
Burmistrz – powiedział, że łąki są na terenach Gminy Chodzież, Szamocin i Wyrzysk. I tam
Wójtowie i Burmistrzowie powinni zawiadamiać rolników, ponieważ to tam ci rolnicy płacą
podatki. Burmistrz dodał, że gmina nic nie wiedziała o protestach rolników. ARiMR powinna
zawiadamiać  wszystkich  rolników,  zamieszczała  na  stornie  internetowej  wszystkie
informacje i  wywieszała takie informacje,  było zawiadomienie.  Nie wiedzieliśmy że były
protesty przy moście. 
Radny  wojewódzki  J.  Kado –  powiedział,  że  można  było  skorzystać  z  odszkodowań  na
terenie gminy Margonin. W Gminie powinna być osoba, która się takimi rzeczami zajmuje.
Pan S.  Fila  –  powiedział,  że  Pan Kado ma racje,  jeśli  chodzi  o  odszkodowanie  za  łąki.
Zwrócił również uwagę, że na pomnikach są błędne imiona i nazwiska Powstańców. 
Burmistrz – powiedział, że tablice z imionami i nazwiskami ufundowała „Wiara Lecha”. Ta
tablica jest teraz elementem pomnika. Jeśli jest inna tablica to nie wiemy, kto taką tablicę
postawił.  Burmistrz  – powiedział,  że  pomnik  został  postawiony,  ponieważ gmina  chciała
uczcić 100 rocznicę Powstania Wielkopolskiego. Powinniśmy cieszyć się z tej sytuacji. 
Pan S. Fila – powiedział, że tylko zostało wydane 100.000 zł. Nie wyraził zadowolenia z
pomnika i błędnych nazwisk na pomniku. 
Pani J. Hereć – poprosiła Pana Marka Nowaczewskiego o odczytanie dla kogo jest wynajęcie
nieruchomości gruntowej w Margoninie, jaka to jest firma?
M. Nowaczewski – odpowiedział,  że jest to firma ANKORA Spółka z o.o. z siedzibą ul.
Kolejowa 4, 64-830 Margonin.
Pani J. Hereć – powiedziała, że po raz kolejny w uchwale jest przekazanie 100.000 zł. dla
ZUK Margonin.
Pani Skarbnik – odpowiedziała, że w uchwale budżetowej jest taki zapis o przekazaniu kwoty
100.000 zł.
Pani J. Hereć – powiedziała, że po raz kolejny dla ZUK Margonin przekazywane pieniądze, a
gdy  jest  ślisko  jest  mróz,  pada  śnieg  to  ZUK w ostatniej  kolejności  posypuje  piaskiem
osiedle.  Kilka  razy  dzwoniłam  do  Pana  Leszka  Słodowego  i  po  dłuższej  chwili  było
posypywane  pisakiem.  Pani  J.  Hereć  zapytała  przewodniczącego  Rady czy  wie  ile  osób
zatrudnionych jest w spółce ZUK Margonin?
Przewodniczący Rady – odpowiedział, że 38 osób.
Pani J. Hereć – zapytała, ile osób zatrudnionych jest w pozostałych spółkach?
Przewodniczący Rady – odpowiedział, że nie wie.
Zastępca Burmistrza – dodał, że może jedna osoba jest zatrudniona, ale nie wie i nie chce
wprowadzać w błąd. 
Pani J. Hereć – powiedziała, że o to pyta Przewodniczącego Rady.
Pani  J.  Hereć-  zapytała,  kto  zarządza  telewizja  kablową.  Czy jest  jakaś  osoba która  jest
odpowiedzialna za tv kablową?
Przewodniczący Rady – odpowiedział, że jest to spółka komunalna.
Pani  J.  Hereć-  złożyła  oficjalny  wniosek  o  wszystkie  uchwały  które  zostały  podjęte,  w
których jest przekazanie pieniędzy budżetowych dla Margonin Invest, Polna Development i
ZUK Margonin. Proszę o wszystkie uchwały albo jedną ogólna kwotę. 
Przewodniczący Rady – powiedział, że jak złoży Pani J. Hereć prośbę pisemnie to otrzyma
odpowiedź. 
Pani  J.  Hereć  –  powiedziała,  że  nie  musi  składać  tego  na  piśmie,  składa  do  Protokołu
oficjalny wniosek o uzyskanie powyższej informacji. 



Pani  J.  Hereć  –  dodała,  że  wnosi  o  udostępnienie  uchwał,  informacji  ile  osób  jest  tam
zatrudnionych i jakie są kwoty wynagrodzeń tych osób. 
Pani J. Hereć – zapytała o śmietnik przy ul. Powstańców Wielkopolskich. Po jednej z sesji
Pan Przewodniczący  powiedział,  że  teren  jest  oddany w użyczenie  właścicielowi  hotelu.
Pytałam  kiedy  zostanie  uprzątnięty  ten  teren  i  Pan  Przewodniczący  powiedział,  że  w
najbliższym czasie. Minęło kilka miesięcy i ponawiam pytanie kiedy i dlaczego prywatny
inwestor,  który  za  chwile  sprzeda  ten  hotel,  ponieważ  już  był  wystawiony  na  sprzedaż
zostawi  ten śmietnik?  Pani  J.  Hereć zapytała  również z  jakiego tytułu  zbierano od ludzi
podczas dożynek opłaty za parking przy stadionie?
Burmistrz – powiedział, że podczas dożynek nie były zbierane opłaty za parking.
Pani J. Hereć – powiedziała, że w tym miejscu gdzie jest ten śmietnik mógłby być parking. 
Burmistrz – powiedział,  że ten teren był użyczony dużo wcześniej.  Znalazł się nabywca,
hotel  został  kupiony  i  odremontowany.  Sytuacja  osobista  zmusiła  właściciela  że  musi
sprzedać ten teren, a te gruzy leżą tam od co najmniej 15 lat. 
Pani J. Hereć- powiedziała, że to jest nieprawda. Nie było tego gruzu jak był namiot. Pani J.
Hereć zapytała Pana J. Kado o to kiedy był ten namiot i kiedy były dyskoteki?
Radny wojewódzki J. Kado – odpowiedział, że dyskoteki były za Pana Piechockiego. 
Pani J. Hereć – powiedziała, że nie było tych gruzów wtedy kiedy był namiot. 
Burmistrz – powiedział, że gruzy były tam zawsze.
Przewodniczący Rady – powiedział, że wystąpimy do właściciela z pismem o usunięcie tych
gruzów.
Radny powiatowy W. Burzyński – odniósł się do sprawy cmentarza i tablic. Powiedział, że
osobiście przekładał i przyklejał tablicę do pomnika na Powstańców Wielkopolskich, który
tam istniał,  ponieważ pojawiła  się  tabliczka  grób do likwidacji.  Po  konsultacji  z  Panem
Janiszewskim wspólnie  go przyklejaliśmy przy  grobie  zbiorowym koło  figury  po prawej
stronie. Tabliczka z błędem jest również ściągnięta z grobu i nikt z urzędu tego nie zrobił.
Radny  powiatowy  podziękował  wiceprzewodniczącej  Rady  A.  Kruszce  i  Panu
Wiceburmistrzowi za prawidłowa flagę przy pomniku Powstańców. 
Radny A.  Zmudziński  –  powiedział,  że  jeżeli  chodzi  o  grób to  jest  to  grób Powstańców
Wielkopolskich. Jest tam pochowanych 6 powstańców, którzy zginęli w okolicy Margonina
w  Powstaniu  Wielkopolskim  i  później  położono  na  tym  grobie  tablice  Kazimierza
Jankowskiego. 
Pan T. Kaczuba – odniósł się do tematu zalewania łąk nadnoteckich. PSL Margonin zrobił
tyle  ile  mógł  żeby  tą  informacje  upublicznić.  Było  to  zamieszczone  na  portalu
społecznościowym, na stronie internetowej i było bardzo dużo, bo ponad 1000 wyświetleń.
Jeżeli ktoś chciał się dowiedzieć to się dowiedział. Jeśli ktoś twierdzi, że jest to inicjatywa
PSL,  kampania  wyborcza,  chęć  zaistnienia  w  mediach,  a  nie,  że  to  jest  forma  pomocy
rolnikom, to odstąpi od tej informacji i tej informacji nie przyjął. Jak okazało się, że to jest
pomoc i rolnicy dostali pieniądze, to ktoś zastanawia się teraz nad „rozlanym mlekiem”. Na
stronie była informacja o tym, że jest to z inicjatywy Pani Agnieszki Mrotek, był cały opis,
były  zdjęcia  zamieszczone  z  całego  spotkania,  interpelacje  kierowane  do  Ministerstwa  i
odpowiedzi i każdy miał możliwość uzyska tej informacji.  Nie odbywało się to po cichu,
pokątnie.  Każdy  ma  prawo  do  wyrażania  swojego  zdania  na  ten  temat.  Zrobione  było
wszystko,  żeby  rolnicy  się  o  tym  dowiedzieli.  Na  podstawie  zebranych  interpelacji  i
odpowiedzi  na  nie  rolnicy  otrzymali  odszkodowania.  To  co  było  w  naszej  możliwości
poinformowaliśmy i upubliczniliśmy. 
Burmistrz – powiedział, że jedna zainteresowana osoba, która uczestniczyła tym proteście nie
otrzymał  odszkodowania.  Burmistrz  powiedział,  że  należało  przyjść  do  gminy  i  taka
informację mogliśmy w tym czasie, kiedy ten czas był zamieścić w gazecie, na stronie, na
forach gminnych, to  wtedy ludzie wiedzieliby więcej.



Radny  wojewódzki  Pan  J.  Kado  –  dodał,  że  gdyby  gmina  się  tym zajęła,  to  ludzie  by
wiedzieli.
Burmistrz  –  powiedział,  że  skąd Gmina  miała  wiedzieć  że  partyjni  wójtowie  i  posłowie
zrobili spotkanie. Trzeba informować o takich rzeczach. Burmistrz dodał, że jeżeli nie będzie
to polityczny piknik to wszystko będzie zamieszczane, każde informacje.
Pan T. Kaczuba – powiedział, że wszystko, co dotyczy wszystkich mieszkańców Margonina
to nie może być to sprawa polityczna. 
Burmistrz – powiedział, że może rozmawiać z każdym tylko druga osoba też musi chcieć
rozmawiać.
Radna powiatowa M. Bereta – powiedziała, że wnioski nie muszą być pisemne, mogą być
ustne.  Radna  odniosła  się  do  uchwały  w  sprawie  ochrony  i  dofinansowaniu  zabytków
powiedziała, że w tym projekcie nie ma zawężenia, że obejmuje to tylko zabytki sakralne,
więc wg projektu można składać wnioski, a czy będzie to rozpatrzone pozytywnie nie zależy
od tego czy jest to budynek skarlany. 
Wiceprzewodnicząca Rady B. Kńczak – powiedziała, że chodziło o ten zapis czy budynek,
który jest w gminnym rejestrze jako zabytek.
Radna powiatowa M. Bereta – powiedziała, że to od rady zależy czy zawężony jest rejestr
zabytków.  W studium  są  wskazane  z  numerów,  który  budynek  jest  zabytkiem  i  każdy
zainteresowany może to sprawdzić tylko musi być to właściciel budynku. Radna zapytała ile
osób  zatrudnia  spółka  Invet  i  Polna  Development,  jakie  są  uposażenia,  ile  dostaje  rada
nadzorcza za bycie w radzie? Radna powiedziała, że jeżeli majątek gminny przekazuje się do
nowo  utworzonych  podmiotów,  to  należy  w  tych  sprawach  przeprowadzać  konsultacje.
Zapytała  Przewodniczącego  rady  ile  pieniędzy  już  trafiło  do  spółek?  Mieszkańców
bulwersuje  również  sprawa  przekazania  do  spółki  telewizji  kablowej.  Nikt  nie  pyta
mieszkańców jakie mają zdanie na ten temat, czy oni tego chcą. Radna zapytała, czy nie
może być powołana do działania tylko jedna spółka? W każdej spółce jest rada nadzorcza
która  dostaje  bardzo  wysokie  uposażenia.  Radna  powiatowa  zapytała,  kto  odpowiada  za
treści zamieszczane na portalu Czas na Margonin i Margonin Miasto moich Marzeń
Burmistrz – odpowiedział,  że za treści zamieszczane na Margonin Miasto Moich Marzeń
odpowiada Sekretarz Pan F. Wyrwa, a Czas na Margonin – spółka Spinbox.
Radna Powiatowa – zapytała, czy to kosztuje gminę dodatkowe pieniądze prócz tego co jest
wydawane na gazetę?
Burmistrz – odpowiedział, że gmina nie ponosi z tego tytułu żadnych kosztów.
Radna powiatowa – zapytała, ile w roku 2017 kosztowała podatników gazeta?
Burmistrz – powiedział, że w dniu dzisiejszym nie odpowie dokładnie. Kosz miesięczny to
ok 1800 zł wydruk i uposażenie dla B. Wicher ok 4000 zł. Rocznie ok 60.000 zł.
Radna powiatowa – zapytała ile kosztuje zatrudnienie redaktora naczelnego?
Burmistrz – powiedział, że nic dodatkowo nie kosztuje. Jest to ok 4000 zł miesięcznie.
Radna powiatowa – dodała, że prosi o tą odpowiedź na piśmie. Radna odniosła się również
do treści zamieszczonej w Chodzieżaninie w związku z informacją iże sesja będzie krótka. 
Burmistrz – powiedział,  że należy zadzwonić do Chodzieżanina z takim pytaniem, gmina
takich informacji nie przekazywała. 
Radna powiatowa - zapytała czy ktoś z urzędu przekazuje informacje do chodzieżanina?
Zasępca Burmistrza – powiedział, że nikt takich informacji nie przekazywał. 
Przewodniczący rady – dodał, że jeśli chodzi o posiedzenia rady to nigdy Przewodniczący
nie określa terminu i zakończenia żadnej sesji, bo tego się nie da określić.
Radna powiatowa – zapytała, na jakim etapie jest realizacja zagospodarowania terenu wokół
urzędu, ponieważ jest już plan i projekt, który widziała.
Burmistrz – powiedział, że plan nie jest na żadnym etapie realizacji. 



Radna powiatowa – wróciła do tematu parkingu, który znajduje się przy bloku, obok urzędu.
Za chwile zacznie się okres letni, większość samochodów należy do pracowników urzędu,
będziemy wąchać wszystkie wyziewy od aut, które tam parkują. Prosimy o to, żeby odciążyć
mieszkańców od usługi, które wykonuje dla mieszkańców urząd. Mieszkańcom tego bloku
należy  się  cisza,  tym  bardziej  że  na  ul.  Kolejowej  powiększyliście  Państwo  strefę
przemysłową. Będziemy mieli kolejne źródło hałasu, smrodu wywiewu pyłów. W związku z
tym po raz kolejny apelujemy o to,  żeby Państwo wykorzystali  działkę,  która jest  wokół
urzędu, a jeżeli ma być tam tern parking, to żeby to był on zrobiony zgodnie z przepisami
prawa budowlanego. Prośba o przyspieszenie tej sprawy przez radnych.
Burmistrz – zapytał Pana J. Kado od kiedy jest tam ten parking?
Radna powiatowa powiedział, że to nie ma znaczenia od kiedy.
Burmistrz – powiedział, że Radna powiatowa kupiła mieszkanie, gdzie był parking i to nie
przeszkadzało kiedyś nikomu. Jaki problem jest w tym że o 7.30 staną auta i dopiero po
pracy odjadą. Nikt z mieszkańców nie protestuje oprócz Pani radnej powiatowej. Parking tam
był, jest i będzie.
Pani  J.  Hereć  –  dodała,  że  parking  ten  pod  blokiem  jest  samowolką  i  proszę  nas  nie
atakować. Pani J. Hereć powiedziała, że odzywanie się bez szacunku do kobiety nie jest w
porządku i dodała, że pytania kieruje do Przewodniczącego, a nie do Pana Burmistrza. Jeżeli
parking jest samowolką, to w gestii radnych leży sprawa ukrócenia tej samowolki i usunięcie
tego. Za budynkiem jest duży parking i wszyscy pracownicy mają możliwości tam parkować.
Pani J. Hereć poprosiła o odzywanie się z szacunkiem do mieszkanek Margonina.
Przewodniczący  Rady –  powiedział,  że  sprawie  parkingu na  pewno się  przyjrzymy jeśli
pojawi się ten temat jeszcze w tej kadencji. Na razie tego parkingu nie zlikwidujemy.
Radny Powiatowy W. Burzyński – powiedział, że parking ten był. I ruch samochodów jest
tam cały czas, coraz większy.
Wiceprzewodnicząca Rady B. Kończak – powiedziała, że nic się nie zmieniło, zapytała gdzie
jest hałas? Nie doszła żadna fabryka dookoła.
Radna powiatowa – dodała, że gdyby Panu Burmistrzowi nie zależało na ciszy to by Pan
Burmistrz nie przekształcał w nowym planie zagospodarowania funkcji terenu obok siebie z
produkcji na mieszkaniową. Proszę nie mówić, że nam się nie należy odrobina spokoju. W
przeciągu 20 lat ruch samochodów zmienił się znacząco. 
Radny  wojewódzki  J.  Kado  –  poprosił  aby  na  następną  sesję  zaprosić  Konserwatora
zabytków, żeby wyjaśnił jak społeczeństwo może egzekwować jakąś dbałość o park, pałac i
mury wokoło pałacu i parku, ponieważ powoli zaczynamy się przyzwyczajać, że tak może
tam być.
Burmistrz - powiedział, że jeżeli Konserwator będzie chciał przyjechać to tak. Przekażemy
wykaz sesji i może przyjedzie na którąś sesję.
Pani K. Furman – odniosła się do zabytkowego budynku (budynek kolei)  w Margoninie.
Osoba która Tm mieszka narażona jest tylko na hałas i inne nieprzyjemne rzeczy. Tam jest
bałagan,  składowane  są  rzeczy,  nie  ma  tam przeznaczenia.  Tam nie  powinny  być  żadne
składy, to jest samowola. Pani K. Furman zapytała, co to jest za spółka na terenie kolei i
czym się zajmuje?
Pan M. Nowaczewski – powiedział, że to jest spółka ANKORA i nie wie czym się zajmuje ta
spółka.
Pani K. Furman – powiedziała, że gmina wynajmuje teren i nie wie czym ta spółka się będzie
zajmowała?
Burmistrz  – powiedziała,  że  takich  pytań  nie  należy  zadawać porannikowi  tylko  pytania
należy kierować do Burmistrza i Rady. 
Pani K. Furman – powiedziała, że tylko M. Nowaczewski udzieli fachowej odpowiedzi. Ta
spółka nie ma prawa z tego terenu teraz korzystać, bo tam nie ma terenu składu i magazynu.



Dopiero jak będzie ogłoszona uchwała w dzienniku ustaw wtedy będzie ważna. Jeżeli nie
zostanie zaskarżona, ale z posiadanych informacji wiem, że będzie zaskarżona.
Pan  Fila – zapytał, czy Pani Łybacka obiecała dać pieniądze na rondo?
Burmistrz  –  powiedział,  że  Pani  poseł  Łybacka  obiecała  wstawić  się  w  Urzędzie
Marszałkowskim  żeby  wesprzeć  inwestycję.  Przygotowywana  jest  dokumentacja  w  tej
sprawie. W zeszłym roku został podpisany list intencyjny z Marszałkiem w sprawie wspólnej
inwestycji. Do końca mają został wybrany projektant do wykonania projektu tego ronda, miał
wykonać go do końca roku i  niestety z przyczyn technicznych formalnych i uzgodnień z
energetyką, gazownią, Astanetem i innymi termin wykonania projektu przesunięty został do
końca I kwartału tego roku. Następnie złożony zostanie wniosek o pozwolenie na budowę do
Wojewody i to będzie trwało ok 3 miesięcy. Jest szansa, że do końca tego półrocza będą
załatwione wszystkie formalne sprawy, żeby to rondo powstało.  Margonin deklaruje 50%
dopłaty do ronda jeżeli marszałek drugie 50% dołoży. 
Pan Fila – zapytał ile takie rondo będzie kosztować?
Burmistrz – powiedział,  że nie  wie.  Rondo w Chodzieży kosztowało 4 mln.  Dzięki  Pani
poseł Łybackiej to rondo powstanie. Pani Łybacka lobbowała u Marszałka o zajęcie się tą
sprawą. 
Radny  A.  Zmudziński  –  zapytał  Pana  J.  Kado,  czy  odcinek  jest  już  odebrany?  Czy  te
studzienki są dobrze zrobione?
Burmistrz – powiedział, że był Kierownik Stefankiewicz na początku grudnia i powiedział,
że  jak  warunki  pogodowe  pozwolą  to  zrobią  te  studzienki.  Maja  podnieść  również
krawężniki. Jak pogoda już pozwoli to będzie to naprawione.
Radny A. Zmudziński – powiedział, że droga z rynku do policji jest piękna, ale studzienka  w
tej drodze zapadła się już 8 cm.
Radny wojewódzki J. Kado – powiedział, że studzienki są gminne, kanalizacja jest gminna
pokrywy i  inne rzeczy to jest sprawa gminy. Tam powinny być mocne płyty żeby to nie
siadało. Przestrzegałem żeby zrobić studzienki tak, żeby nie siadały.  
Pani  K.  Furman  –  zapytała  na  jakim  etapie  jest  przejęcie  przez  gminę  drogi  przy  ul.
Słonecznej?
Wiceprzewodnicząca rady B. Kończak – odpowiedziała, że w tej chwili gmina przejęła drogę
przy  nadleśnictwie  przy  parku  i  gmina  planuje  przejęcie  tej  drogi.  Plany  są  takie,  że
właściciel przekaże gminie tą drogę. 
Sołtys M. Wsi J. Łukaszczyk – powiedział, że powinien być jakiś priorytet w uchwalaniu
tych dróg. Sołtys powiedział, że mieszka przy jeszcze bardziej zniszczonej drodze i może jak
mieszkańcy przyjdą też pokrzyczeć to może i może ta droga będzie zrobiona. Są też inne
gorsze drogi do zrobienia. Nie chodzi o to, że ktoś przyjdzie na sesje i będzie więcej krzyczał
to będzie miał szybciej zrobioną drogę.
Pani  K.  Furman  –  powiedziała,  że  jak  gmina  będzie  organizowała  mniej  darmowych
koncertów, to będzie można robić inne rzeczy.  Jest dużo pieniędzy z wiatraków i można
dużo  rzeczy  zrobić.  Pani  K.  Furman  powiedziała,  że  za  wiatraki  Burmistrz  powinien
podziękować Panu J. Kado. 
Burmistrz  –  odpowiedział,  że  wielokrotnie  dziękował  Panu  J.  Kado  za  wiatraki,  dodał
również,  że  nikt  w  okolicy  nie  wybudował  tyle  dróg  co  gmina  Margonin.  Burmistrz
powiedział, że na terenie gminy Margonin są drogi w gorszym stanie. Zawsze będzie robiona
w pierwszej kolejności droga, przy której mieszka większa ilość rodzin. Nie jesteśmy od razu
w stanie zrobić wszystkich dróg. 
Więcej pytań i uwag nie zgłoszono.



Ad/ 9.  Zakończenie sesji
Przewodniczący Rady poinformował, że wyczerpano wszystkie punkty programu, w związku
z czym ogłasza zamknięcie XLII sesji Rady Miasta i Gminy w Margoninie w dniu 22 lutego
2018 roku o godz. 18.25. 
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